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§ 43 
Svar på interpellation – Angående utrymme för att ta emot 
nyanlända i Botkyrkas skolor (L) (KS/2016:107)  
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Lars Johansson (L) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-02-
25 § 38 en interpellation till utbildningsnämndens ordförande – Angående 
utrymme för att ta emot nyanlända i Botkyrkas skolor. 
 
Utbildningsnämndens ordförande Emanuel Ksiazkiewicz (S) besvarar  
interpellationen.  
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§ 44 
Svar på interpellation – Kvinnors säkerhet och rätt till sin 
egen kropp i det allmänna rummet (M) (KS/2016:108)  
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Jimmy Baker (M) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-02-
25 § 38 en interpellation till kultur- och fritidsnämndens ordförande –  
Kvinnors säkerhet och rätt till sin egen kropp i det allmänna rummet. 
 
Kultur- och fritidsnämndens ordförande Robert Aslan (S) besvarar  
interpellationen.  
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§ 45 
Svar på interpellation – Norsborg/Hallunda som ett  
”särskilt utsatt område” (SD) (KS/2016:109)  
 
Beslut 
Interpellationen bordläggs. 
 
Sammanfattning 
Robert Stenkvist (SD) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-
02-25 § 38 en interpellation till kommunstyrelsens ordförande –  
Norsborg/Hallunda som ett ”särskilt utsatt område”. 
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§ 46 
Svar på interpellation – Angående flyktingmottagandet 
(TUP) (KS/2016:126)  
 
Beslut 
Interpellationen bordläggs. 
 
Sammanfattning 
Anders Thorén (TUP) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-
02-25 § 38 en interpellation till kommunstyrelsens ordförande –  
Angående flyktingmottagandet. 
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§ 47 
Allégården - äskande av medel (KS/2016:89) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige medger vård- och omsorgsnämnden 88 miljoner kro-
nor för ombyggnation av Allégården. Investeringsmedlen finansieras via 
ökad upplåning. 
 
Motivering  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 37 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Allégården är ett vård- och omsorgsboende för personer med behov av till-
syn och närhet till personal dygnet runt.  Allégårdens vård- och omsorgsbo-
ende ligger i ett villakvarter cirka 500 meter från Tumba centrum. I den 
stora trädgården finns mycket grönska, en fontän och lättillgängliga ute-
gårdar med asfalterad promenadslinga. Men boendemiljöerna är idag i be-
hov av renovering och upprustning. 
 
Arbetsmiljöverket har efter inspektion delgivit ett förbud och föreläggande 
enligt 7 kap. 7 § arbetsmiljölagen, att efter 1 januari 2019 bedriva verksam-
het på Allégården om ombyggnation av badrum och boenderum inte sker. 
För att kunna säkerställa en god miljö och vård med hög kvalité behövs lo-
kaler som är moderna och har rätt anpassning. För att åtgärda Arbetsmiljö-
verkets föreläggande har en projektering gjorts för ombyggnad och moder-
nisering av Allégården. För genomförande av upprustning av Allégården 
beviljas vård- och omsorgsnämnden totalt 88 miljoner kronor.  

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-02, § 4.  

Yrkanden  
Tuva Lund (S) och Lars Schou (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens för-
slag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Särskilda yttranden 
Kia Hjelte (M), Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M) och Yngve R K 
Jönsson lämnar ett särskilt yttrande med stöd av Anders Thorén (TUP), 
bilaga.  
 
Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 

 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 
 
Ärende 37 Allégården – äskande av medel (KS/2016:89) 

 
När vård- och omsorgsnämnden skulle fatta beslut om Allegårdens tänkta ombyggnad 
yrkade vi moderater på återremiss. Detta då vi ansåg att underlaget var undermåligt, 
med för många frågetecken och en alltför optimistisk kostnadskalkyl. Det visar sig att vi 
tyvärr fick rätt. 
 
Efter vårt konstaterande äskade nämnden ytterligare 23 miljoner kronor till projektet. 
Som en direkt konsekvens av detta ställer vi oss därför även tveksamma till om denna 
kalkyl kommer att hålla. 
 
Vi har också ytterligare frågetecken kring projektet, exempelvis tidplanen – har den 
senaste omräkningen, med undersökning, försenat ombyggnationen? Hur ser kontraktet 
egentligen ut med Salems kommun när det gäller evakueringsboende? 
 
Vi kan bara beklaga kommunens medborgare och skattebetalare för de ständiga 
felkalkyleringarna. 
 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson 



                                                                                                                                                                                   
  

 

Särskilt yttrande          Kommunstyrelsen        

 
 
 
Ärende 37: Allégården – äskande av medel (KS/2016:89) 
 
Befolkningsprognosen visar ett ökat antal äldre och en tydlig trend är att personer 65 år och äldre 
kommer att utgöra en allt större andel av kommunens befolkning. Volymökningen i kommunen 
motsvarar behov av ett nytt vård- och omsorgsboende var femte år. 
 
Det är av stor vikt att ombyggnationen av vård- och omsorgsboendet Allégården kommer igång 
och att det sker både skyndsamt och kostnadseffektivt samt uppfyller arbetsmiljöverkets krav. 
Det får inte stå stilla längre då det är många brukare som är beroende av att boendet som 
evakueras till Salem, men också de som bor kvar som inte ska behöva bo mitt i damm och buller. 
 
Som vid ett flertal andra kostnadskalkyler gällande ombyggnad eller nybyggnation i kommunen så 
gör man återigen felbudgeteringar och man gör en felaktig bedömning av renoveringens behov 
vilket leder till ytterligare äskande av medel på 23 miljoner kronor. Det är vår förhoppning att 
detta byggprojekt kommer att hålla tidsplanen och att ytterligare äskande av medel och vidare 
upplåning inte ska behövas.  
 
 
 
Tumba 2016-03-07 
 
 
Stefan Dayne (kd) 
 



 
 

 
Särskilt 
Yttrande 
2016-03-07 

 
 
Ärende 37 Allégården – äskande av medel 
 
Liberalerna Botkyrka har inget emot att Allégråden byggs om och rustas upp. Vi vill dock 
påpeka att om vi hade fått bestämma från början så hade vi satsat pengarna på ett helt nytt 
äldreboende i ett annat centralt läge i Tumba som också hade kunnat inrymma den 
verksamhet som idag finns på Tumba äldreboende (Tumba Sjukhus). Ett sådant nybygge hade 
kunnat frigöra såväl Allégråden som Tumba Äldreboende till annan verksamhet, som inte 
hade behövt vara kommunal. 
  
Lars Johansson (L) 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  7[48] 
Kommunfullmäktige   

 2016-03-31   
 

§ 48 
Tilläggsmedel för nybyggnation av förskolan Granen 
(KS/2016:129) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beviljar utbildningsnämnden medel om 15 miljoner 
kronor för att färdigställa projektet planenligt.  
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 38 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Lokalerna på Granens förskola var i mycket dålig skick. Förskolan hade 135 
barn innan förskolan evakuerades inför en planering/byggnation av ny för-
skola.  
 
Utbildningsförvaltningen beställde en upprustning av förskolan Granen 
2014-07-24, enligt Violenmodellen, där förskolan rivs, men grunden behålls 
och isoleras varpå en ny förskola byggs på grunden. Denna upprustning 
kostnadsberäknades till samma summa som renoveringen av förskolan 
Prästkragen, som vid tidpunkten var under uppbyggnad. Investeringsmedel 
om 35 miljoner kronor finns avsatta för 2015. Nya förskolan Granen är be-
ställd att ta emot 150 barn. 

Nuläge 
Tekniska förvaltningen har tagit in anbud avseende renoveringen av försko-
lan. Upphandlingsprocessen pågår (anbudssumman får inte nämnas på 
grund av upphandlingssekretess). Enligt information från tekniska förvalt-
ningen beräknas projektet kosta 50 miljoner kronor, vilket innebär 15 miljo-
ner kronor mer i investeringsmedel än den ursprungliga beräkningen.  

Följande faktorer gör att den ursprungliga kostnadsberäkningen är för låg: 
 

• Prästkragen färdigställdes inte enligt beställningen 7 avdelningar 
+kök  

• Prästkragens utegård rymdes inte inom budgeten 
• Detaljplanen för Granen kräver en annan utformning på byggnaden 

det vill säga att installationsutrymmena inte får vara på våning 2. 
Detta leder till en omprojektering.  

 
Utbildningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 2016-02-
18.  

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
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Särskilda yttranden 
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Stina Lundgren (M) och Yngve R K 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.   
 
Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.   
 
Anders Thorén (TUP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 
 
Ärende 38 Tilläggsmedel för nybyggnation av förskolan Granen 

(KS/2016:89) 
 

Ytterligare ett tilläggsäskande, ännu gång för en förskola (nyligen var exempelvis 
förskolan Tranan aktuell). När ska dessa tilläggsäskanden ta slut? 
 
Vi måste nå sätt att bygga smartare och billigare, göra bättre förarbeten och 
projekteringar om det ska vara hållbart för framtiden. Kommunen måste bli avsevärt 
bättre på att förvalta skattebetalarnas pengar. 

 
Här uppvisar den styrande majoriteten ett nästan fullbordat haveri. Man har satt igång 
en ombyggnation som nu i efterhand visar sig bli (minst) 15 miljoner dyrare än 
beräknat. På majoritets- och tjänstemannasidan har man inte ens förvissat sig om vad 
som är tillåtet enligt gällande detaljplan!  
 
Konsekvensen är att man inte kan bygga på det sätt man tänkt sig och man måste göra 
om och rätta till. Det blir utöver detta en försening med c:a åtta månader - även om de 
extra medlen skjuts till. Till råga på allt skjuts ytterligare 13 planerade 
förskolerenoveringar på framtiden. 
 
Återigen visar alltså den styrande majoriteten, med Miljöpartiet i främsta ledet, att man 
tappat greppet om den tekniska förvaltningen vars historik är fullständigt katastrofal.  
 
Katastrofal-stämpeln är inte frågan om någon ”moderat svartmålning” - den satte de 
upphandlade revisorerna väldigt tydligt på Tekniska förvaltningen i skrivelsen som kom 
i november 2015. 

 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson 



                                                                                                                                                                                   
  

 

Särskilt yttrande          Kommunstyrelsen        

 
 
 
Ärende 38: Tilläggsmedel för nybyggnation av förskolan Granen 
(KS:2016:129) 
 
Lokalerna på Granens förskola bedöms vara i mycket dåligt skick. Barnens miljöer ska vara 
trygga, säkra, hälsosamma och utvecklande. Det är därför mycket viktigt att Granen byggs om 
och färdigställs enligt planen. 
 
När det gäller planering av byggande så visar det sig återigen att den tekniska förvaltningens 
kostnadsberäkning inte är korrekt och de investeringsmedel på 35 miljoner kronor som avsattes 
räcker inte för att färdigställa projektet planenligt. Som vi tidigare har framhållit gång på gång så 
behövs bättre framförhållning gällande fastighetsenhetens underhåll och en mer korrekt 
utvärdering av läget i kommunen för lokalernas skötselbehov. Risken är annars att vi 
fortsättningsvis också får stora budgetavvikelser som inte går att förebåda.  
 
 
 
 
Tumba 2016-03-07 
 
 
Stefan Dayne (kd) 
 



	  
	  
	  
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	   	   	   	  	   	  	  Särskilt	  yttrande	  
	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	  	  	  	   2016-03-07	  

	  
Ärende	  38:	   Tilläggsmedel	  för	  nybyggnation	  av	  förskolan	  Granen	  (KS/2016:89)	  
 
Detta är bara ett i raden av projekt som blivit dyrare än vad som var beräknat. Förskolan ser ut att 
bli minst 15 miljoner dyrare än vad som tidigare sagts – slutnotan beräknas landa på drygt 50 
miljoner kronor.  
 
Det var ändå inte helt oväntat att det skulle bli en fördyring. Tidigare har revisionen riktat skarp 
kritik mot Botkyrka kommun för att man inte håller ordning på pengarna. Rikstens skola blev 
exempelvis 25 miljoner kronor dyrare än vad som var beräknat.  
 
Men var går gränsen för hur många projekt som får skena iväg innan någon tar ansvar? Varför ska 
vi tro att budgeten håller den här gången? Och vad är den totala summan för alla dessa 
tilläggsäskanden? Hur mycket har detta kostat skattebetalarna i form av uteblivna förskoleplatser 
och lärare?   
 
Botkyrka kommun behöver en omstart på hela lokalförsörjningen. Det måste till ett tydligt politiskt 
ledarskap i Botkyrka där chefer, som gång på gång inte håller budget, friställs från sina tjänster. 
Skattepengar får inte slösas bort i onödan. 
 
Vidare kan vi konstatera att detta är ytterligare ett exempel på de svårigheter och 
samordningsproblem som lätt uppstår i en för stor kommun. Den gemensamma nämnaren stavas 
”bristande kontroll”. Botkyrka har tappat kontrollen vad gäller ledning, samordning, planering och 
framförhållning.  
 
Att detaljplanen för Granen kräver en annan utformning på byggnaden borde givetvis ha varit känt 
innan projektet budgeterades. Men i en stor kommun med relativt hög personalomsättning, där den 
"vänstra handen" inte vet vad "den högra gör" blir det ofta fel. I en medelstor kommun som 
Tullinge kommun skulle bli är den risken betydligt mindre. 
	  
Anders	  Thorén	  (TUP) 
 
	  
	  



 
 

 
Särskilt 
Yttrande 
2016-03-07 

 
 
Ärende 38 Tilläggsmedel för nybyggnation av förskolan Granen 
 
Liberalerna förstår att förskolan Granen måste nybyggas pga att den gamla var i för dåligt 
skick. Vi kan dock åter konstatera att kommunen och Tekniska förvaltningen inte haft 
kontroll på vad en byggnation kommer att kosta och att den nu kommer att bli 15 miljoner 
kronor dyrare. Vi har inga invändningar mot att summan för nybyggnationen av Granen nu är 
beräknad till 50 miljoner kronor, men de faktorer som skapar fördyringen borde ha varit 
kända från början. 
  
Lars Johansson (L) 
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§ 49 

Fördelning av medel från ändringsbudget (KS/2016:121) 
 
Beslut  
1. Kommunfullmäktige medger arbetsmarknads- och vuxenutbildnings-

nämnden 100 000 kronor år 2016 för att i samarbete med Nyföretagar-
centrum anordna utbildningar i att starta eget företag för nyanlända och 
asylsökande.  
 

2. Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen 1 miljon kronor år 
2016 att fördela till områdesgrupperna för nya trygghetsskapande in-
satser och för att stärka de positiva krafterna i respektive område.  
 

3. Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen eller den nämnd de ut-
ser 5 miljoner kronor år 2016 för att stimulera snabbare igångsättande 
av bostadsbyggandet, såväl tillfälliga boenden som permanenta bostä-
der. 
 

4. Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen 5 miljoner kronor år 
2016. Dessa kan exempelvis disponeras för oförutsedda händelser, in-
satser via Mångkulturellt centrum och utredningar som bidrar till fram-
tida effektiviseringar och för oförutsedda händelser.  
 

5. Kommunfullmäktige medger arbetsmarknads- och vuxenutbildnings-
nämnden 12 miljoner kronor år 2016 för att göra extra utbildnings-
insatser i syfte att underlätta för fortsatta studier eller arbete, dels för 
personer som är nära arbetsmarknaden men som idag inte är priorite-
rade, dels för nyanlända och asylsökande. 
 

6. Kommunfullmäktige medger utbildningsnämnden 12 miljoner kronor 
år 2016 för kvalitetsstärkande insatser samt för att kunna säkerställa en 
utbildning av god kvalitet för nyanlända och asylsökande elever inklu-
sive elevvårdsinsatser.  
 

7. Kommunfullmäktige medger utbildningsnämnden 5 miljoner kronor år 
2016 för att stärka arbetet med att rekrytera lärare till skolor som idag 
har rekryteringssvårigheter.  
 

8. Kommunfullmäktige medger utbildningsnämnden 3 miljoner kronor år 
2016 för att stärka den digitala infrastrukturen i Botkyrkas skolor.  
 

9. Kommunfullmäktige medger vård- och omsorgsnämnden 3 miljoner 
kronor år 2016 för att tillsammans med arbetsmarknads- och vuxenut-
bildningsnämnden ta fram uppdragsutbildningar för att möjliggöra för 
visstidsanställda medarbetare att kunna studera till behörig utbildning 
och därmed få möjlighet att bli tillsvidareanställda.  
 

10. Kommunfullmäktige medger socialnämnden 1,4 miljoner kronor år 
2016 för att bygga ut organisationen för mottagandet av ensam-
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kommande barn.  
 

11. Kommunfullmäktige medger kultur- och fritidsnämnden 2,5 miljoner 
kronor år 2016 för insatser riktade till ensamkommande barn, säkerstäl-
lande av bemanning och öppethållande inom öppna verksamheter samt 
för samordning och nätverksbyggande. 

 
12. Nämnderna ska i delårsrapport 2 2016 redogöra för hur medlen använts 

eller planerar att användas under året. 
 

Den totala summan, 50 miljoner kronor, finansieras genom de 64, 9 miljo-
ner kronor Botkyrka kommun tilldelades ur regeringen ändringsbudget år 
2015.  

Motivering  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 39 lämnat ett förslag till beslut. 
 
I den extra ändringsbudgeten för 2015 anslogs 9,8 miljarder kronor som ett 
generellt statsbidrag med anledning av flyktingsituationen. Av anslaget till-
delades Botkyrka 64,9 miljoner kronor.  
 
Vi får nu möjlighet att göra offensiva satsningar för att få människor i jobb, 
skapa fler företag, öka takten inom bostadsbyggandet, förstärka mottagandet 
av nya svenskar, öka våra skolors attraktivitet, sätta in snabba insatser i våra 
bostadsområden, med mera.  
 
I förslaget till beslut öronmärker vi 50 miljoner kronor för insatser under 
2016. Vi ser dem som investeringar i framtiden i ett Botkyrka som växer 
och utvecklas. Satsningarna syftar till att göra Botkyrka till en ännu bättre 
plats att bo, verka och leva i oavsett om man är ny Botkyrkabo eller om man 
har bott här länge.  
 
Vi fortsätter med en jobbpolitik för fler företag i kommunen, stärkt kompe-
tens hos våra anställda och fler människor i arbete. Alla tre benen är viktiga 
i en aktiv jobbpolitik. 

Våra skolor ska ha de bästa lärarna och vi måste arbeta för att bli en än mer 
attraktiv arbetsgivare. Investeringar i digital infrastruktur i våra skolor ska 
stärka vår en-till-en-satsning och möjliggöra pedagogisk utveckling och di-
gitalt lärande. Ensamkommande barn och ungdomar ska få den bästa skol-
starten så att de snabbt kan gå in i ordinarie undervisning.  

Den snabba inflyttningen till kommunen kräver att vi stärker insatserna för 
att öka takten i bostadsbyggandet. Planerade bostadsprojekt kan startas 
snabbare och idéer om föreningsdrivna tillfälliga boenden kan utredas, till 
exempel förslaget om boende och verksamhet för ensamkommande barn 
och ungdomar på Brantbrinks IP.  

En förstärkning av områdesarbetet görs genom resurser för trygghets-
skapande åtgärder och stöd till positiva krafter i lokalsamhället. Det kan 
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bland annat handla om jobbskapande åtgärder för ungdomar. Medlen kom-
mer att fördelas utifrån behov av insatser och befolkningsmängd.  

Vi tillskjuter ytterligare medel för att säkra uppbygget av en organisation för 
mottagandet av nyanlända och ensamkommande barn och ungdomar för att 
garantera att alla nya Botkyrkabor får en bra start.  

Med dessa insatser stärker vi den positiva utvecklingen av Botkyrka som 
plats. Botkyrka har väldigt många positiva krafter som jobbar för ett ännu 
bättre Botkyrka. Som kommun ska vi vara möjliggörare för denna utveck-
ling.  

Satsningarnas delar 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen har redovisat ett antal 
möjliga engångsinsatser för främst nyanlända, men även för asylsökande. 
Det finns också insatser som kan göras för att människor nära arbetsmark-
naden ska kunna gå vidare till en anställning.  För dessa ändamål föreslås 
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden tilldelas 12 miljoner kronor 
för år 2016. 

För att skapa fler arbetstillfällen och få fler människor i arbete behövs 
många olika insatser. Arbetsförmedlingens mest effektiva insats är stöd för 
att starta eget företag. Många nyanlända har erfarenhet av och kunskapen 
om att driva eget företag. Nyföretagarcentrum bedriver idag kurser och ger 
handledning i att starta och driva eget företag. En sådan kurs kan hållas un-
der våren och en under hösten för nyanlända svenskar som vill starta och 
driva eget företag. För dessa ändamål föreslås arbetsmarknads- och vuxen-
utbildningsnämnden tilldelas 100 000 kronor för år 2016. 

Utbildningsförvaltningen har bland annat redovisat kraftigt ökade behov av 
utbildningsinsatser för nyanlända och asylsökande elever. För närvarande 
väntar 333 barn och unga på att få börja sin skolgång. I huvudsak finansie-
ras det ökade elevantalet av Migrationsverkets ersättningar för asylsökande 
barns skolgång och för nyanlända elever via volymavräkning för faktiskt an-
tal elever med uppehållstillstånd.  

Om nuvarande nivå på utbildningen ska säkerställas krävs därför ett tillskott 
eftersom det nu är väsentligt fler asylsökande elever än tidigare år. Förslaget 
innebär ingen förändring av nämndens skolpeng, utan kompenserar för att 
skolpengen är högre än för genomsnittseleven eftersom det utgår ett till-
läggsbelopp som följer barnen i målgruppen oavsett utförare. Dessutom be-
hövs en förstärkning av elevhälsopersonal med särskild kompetens kring 
nyanlända elevers medicinska status och andra behov för att skapa förutsätt-
ningar för bättre integration och elevhälsa. För att snabba på genomström-
ningen av elever från mottagningsenheten till skolorna behöver mottag-
ningsenhetens organisation stärkas. Dessutom behöver den administrativa 
organisationen kring återsökning av statsbidrag för asylsökande elever stär-
kas för att säkerställa finansieringen. För dessa och andra kvalitetshöjande 
insatser föreslås utbildningsnämnden tilldelas 12 miljoner kronor för år 
2016. 

Botkyrkas skolor ska ha de bästa lärarna. Vissa skolor har idag utmaningar 
när det gäller att rekrytera och att behålla bra lärare. Detta beror delvis på att 
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konkurrensen mellan skolor och kommuner om lärare är stark. Botkyrkas 
skolor ska vara en attraktiv arbetsplats och våra skolor ska ha de bästa lärar-
na. Därför behövs insatser för att kunna rekrytera och behålla lärare i våra 
skolor. För dessa ändamål föreslås utbildningsnämnden tilldelas 5 miljoner 
kronor för år 2016. 

I Botkyrkas skolor utvecklas konstant det pedagogiska arbetet. Med en-till-
en- satsningen och det ökade antalet datorer och läsplattor inom skolan be-
hövs investering i en modernare digital infrastruktur med större kapacitet. 
För dessa ändamål föreslås utbildningsnämnden tilldelas 3 miljoner kronor 
för år 2016. 

Botkyrka kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare och tillsvidareanställ-
ning på heltid ska vara normen. Botkyrka kommun ska också ha rätt utbil-
dad personal för att kunna garantera den kvalité som våra medborgare har 
rätt till. I dag har vi många deltidsanställda med ofullständig utbildning. För 
att öka kompetensen, säkra kvalitén och vara en attraktiv arbetsgivare kan 
uppdragsutbildningar tas fram för att utbilda till exempel undersköterskor. 
Därmed möjliggör vi för fler medarbetare att bli tillsvidareanställda. För 
dessa ändamål föreslås vård- och omsorgsnämnden tilldelas 3 miljoner 
kronor för år 2016. 

Botkyrka kommun har idag ett väl etablerat områdesarbete som i nära kon-
takt med lokalsamhället utvecklar området. Alla områden står idag inför 
olika utmaningar samtidigt som det finns många förslag på lokala insatser 
som kan stärka området. Trygghetsskapande åtgärder eller verksamhet för 
att få unga vuxna i jobb är insatser som kan stärka områdena. För dessa än-
damål föreslås kommunstyrelsen tilldelas 1 miljon kronor för år 2016, att 
fördela till områdesarbetet utifrån behov och befolkningsmängd. 

Stockholmsregionen har idag en stor brist på bostäder samtidigt som inflytt-
ningen till regionen är stor. Takten för bostadsbyggandet behöver öka. Pla-
nerade bostadsprojekt kan startas snabbare och idéer om föreningsdrivna 
tillfälliga boenden kan utredas, till exempel förslaget om boende och verk-
samhet för ensamkommande barn och ungdomar på Brantbrinks IP. Även 
andra tillfälliga boenden, i huvudsak på platser där vi planerat för permanent 
bebyggelse, kan behövas för att möta akuta behov. För dessa ändamål före-
slås kommunstyrelsen eller den nämnd de utser tilldelas 5 miljoner kronor 
för år 2016. 

Den stora ökningen av antalet ensamkommande barn innebär att social-
nämnden tvingats genomföra en kraftig utbyggnad av organisationen kring 
mottagandet på Ensamkommandesektionen. Mottagandet av ensamkom-
mande barn finansieras i huvudsak av ersättningar som återsöks från Migra-
tionsverket. Under 2015 har kostnaderna för verksamheten i stort sett finan-
sierats av dessa intäkter. Utvecklingen har dock inneburit en betydande ök-
ning av personalstyrkan m.m. Merkostnaderna, dvs de kostnader som inte 
täcks av ersättningarna, har uppskattats till 1,4 miljoner kronor 2016.  
Socialnämnden föreslås därför tilldelas 1,4 miljoner kronor för år 2016. 

Kultur- och fritidsnämnden har redan under 2015 genomfört insatser mot 
bakgrund av flyktingsituationen. Bland annat har medel fördelats till före-
ningar som erbjudit aktiviteter till ensamkommande flyktingbarn. Dessutom 
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har besökstrycket ökat från flyktingar på öppna fritidsverksamheter och 
bibliotek. Förvaltningen har redovisat olika tänkbara insatser under 2016 
riktade till ensamkommande barn, särskilt de som väntar på att få börja sko-
lan. Det finns också behov av att säkerställa bemanning och öppethållande i 
öppna verksamheter, samordningsinsatser mot målgruppen och nätverks-
byggande aktiviteter. För dessa ändamål föreslås kultur- och fritidsnämn-
den tilldelas 2,5 miljoner kronor för år 2016. 

Mångkulturellt centrum har inkommit med förslag på tänkbara engångsin-
satser utifrån flyktingsituationen. Det avser bland annat kunskaps- och erfa-
renhetsutbyte, konsten att hitta hem och samhällsinformation. Kommunens 
ekonomiska läge är som tidigare nämnts ansträngt de närmaste åren. Beho-
vet av effektiviseringar är stort och det behövs medel till utredningar som 
syftar till att identifiera möjliga effektiviseringsinsatser. Mot bakgrund av 
osäkerheten om hur flyktingsituationen utvecklas och vilka kommunala 
kostnader som uppstår finns behov av medel för oförutsedda händelser 
kopplat till flyktingsituationen. För dessa ändamål föreslås kommunstyrel-
sen tilldelas 5 miljoner kronor för år 2016. 

Yrkande 
Gabriel Melki (S), Tuva Lund (S) och Robert Steffens (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilda yttranden   
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Stina Lundgren (M) och Yngve RK 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
Östen Granberg (SD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 
 
Ärende 39 Fördelning av medel från ändringsbudget (KS/2016:121) 

 
Den rödgröna regeringen har beslutat att dels öka de generella statsbidragen (brukar 
kallas ”statsbidragspåsen”) samt att utöver det skjuta till extra medel till kommunerna.  
 
Botkyrkas andel har landat på totalt 64,9 miljoner kr. Av dessa utgör 9,8 miljoner den 
generella ökningen och resterande 55 miljoner kr som en engångsutbetalning. I förslaget 
har man i tolv att-satser specificerat hur man vill allokera 50 miljoner kr för användning 
under 2016.  
 
Enligt vårt förmenande är problemen med detta flera. Dels kommer beslutet i 
kommunstyrelsen i mars samt på fullmäktige vid månadsskiftet efteråt. Därmed kan de 
olika åtgärderna börja effektueras som tidigast strax innan sommaren. I praktiken 
innebär det att huvuddelen av medlen börjar användas efter semestrarna. Då är det bara 
fyra-fem månader kvar av året.  

 
Det allvarligaste är nog kanske att man avser att bygga ut den kommunala 
driftorganisationen utan att veta om kommunerna får fler ”engångsutbetalningar” åren 
2017, 2018, 2019 etc. Kostnaderna för flyktingmottagandet ute i kommunerna är ju 
inget som försvinner på ett år direkt.  
 
Det kan, i sin tur, leda till att vi bygger upp en för stor kommunal organisation i form av 
antal anställda som det inte finns långsiktig finansiering för (skatteintäkter). I slutänden 
kan kommunen komma att riskera att inte kunna leva upp till det långsiktiga 
kommunala s.k. ”balanskravet”, alternativt tvingas höja skatteuttaget för samtliga 
(arbetande) Botkyrkabor som enda utväg. 
 
Kommunledningen och den styrande majoriteten borde istället se över om man kan 
periodisera dessa medel över två-tre år och under tiden ha löpande diskussioner med 
staten, för långsiktig finansiering av t.ex. kostnader förknippade med mottagande av 
nyanlända. 

 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson 



   
 
Särskilt yttrande 
 
Kommunfullmäktige 2016-03-31 
 
Ärende 39 Fördelning av medel från ändringsbudget(KS/2016:121) 
 
Mångkulturellt centrum anser vi är en nationell angelägenhet som inte bör få kommunala 
bidrag till sin verksamhet. Vi Sverigedemokrater anser att kommunen bör avveckla sitt 
ekonomiska engagemang i Mångkulturellt Centrum. Sverigedemokraterna kan därför tycka att 
det är för otydligt att ge Mångkulturellt centrum en så betydande summa som 5 miljoner 
kronor för att bistå organisationen med ”framtida effektiviseringar” och ”oförutsedda 
händelser”. Vi har tidigare i vår flerårsplan reagerat över hur otydlig Mångkulturellt centrums 
budget är. Botkyrka kommun måste vara mycket tydligare med vad det är för typ av insatser 
man får ut av att göra dessa ekonomiska investeringar i mångkulturellt centrum. 
 
 
 
För Sverigedemokraterna Botkyrka 
 
 
 
Östen Granberg      
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  14[48] 
Kommunfullmäktige   

 2016-03-31   
 

§ 50  

Program för bostadsförsörjning (KS/2015:245) 
 
Beslut   
1. Kommunfullmäktige antar program för bostadsförsörjning.  
 
2. Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att revi-
dera sin verksamhetsplan för 2016 och lägga till en plan för genomförande 
av program för bostadsförsörjning.  
 
Reservation  
Samtliga ledamöter för (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Motivering  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 40 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Botkyrka växer, det gör hela Stockholmsregionen. Bostadsbristen är akut 
och behovet av nya bostäder är enormt. Därför tar vi beslut och säkerställer 
en aktiv bostadspolitik för livets alla skeden och olika livssituationer.  
 
I Botkyrka ska man kunna hitta sin drömbostad oavsett var någonstans man 
befinner sig i livet. Vi vill bygga en kommun för alla. Det innebär att vi 
måste bygga mycket och varierat.  
Program för bostadsförsörjning är ett verktyg för att förverkliga kommun-
ledningens mål om att 4000 nya bostäder ska finnas i Botkyrka till år 2020. 

Yrkanden  
Gabriel Melki (S), Lars Johansson (L), Robert Rasmussen (S), Yngve R K 
Jönsson (M), Mats Einarsson (V), Stefan Dayne (KD), Olle Westberg (S), 
Youbert Aziz (S), Stig Bjernerup (L) och Kia Hjelte (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Robert Stenkvist (SD) och Östen Granberg (SD) yrkar avslag på kommun-
styrelsens förslag, bilaga. 
 
Lars Johansson (L) och Jimmy Baker (M) yrkar avslag på avslagsyrkandet.  
 
Propositionsordning  
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot av-
slagsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   

Särskilt yttrande 
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Stina Lundgren (M) och Yngve RK 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 

  
 



   
 
Yrkande 
 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 2016-03-31 
 
Ärende 50 Program för bostadsförsörjning (KS/2015:245) 
 
Sverigedemokraterna kan inte ställa sig bakom majoritetens förslag. Det vi ser i dag är en 
befolkningsmässig expansion som fått infrastrukturen att nära nog haverera och där trängseln 
blivit ett stort problem vissa tider på dygnet. Infrastrukturen har i Stockholm har snart nått sin 
maxkapacitet. Dagens bostadspolitik som präglas av förtätningar av bebyggelsen som ibland 
utgöra att barn mister sina lekområden antingen det handlar om lekplatser eller spännande 
skogsdungar. Pensionärer mister sina kära parker och hårt arbetande föräldrar mister sina 
strövområden. Denna utveckling har pressats fram i en ständig jakt på fler bostäder. 
 
De senaste decennierna har en stor inflyttning skett till våra tillväxtområden, bl.a. Stockholm. 
Vi vill att tillstånd till nya bostadsområden bara får godkännas om det samtidigt finns eller 
planeras en fullgod infrastruktur så att människor kan färdas på ett värdigt och trivsamt sätt 
till och från sina bostäder. Nya bostadsområden i större tätorter skall ha fullgoda 
kollektivanslutningar, likväl som acceptabla bilvägar. Vid förtätningar i stadsplanerat område 
skall samma krav på infrastruktur gälla som vid nya bostadsområden. Hårdare regler skall 
också gälla vid förtätningar vad gäller livskvalitet för de boende i området, samt bevarandet 
av områdets historiska karaktär. De boende i området skall få ökat inflytande vid planerade 
förtätningar. 
 
Botkyrka har redan byggt och tagit ett stort ansvar för bostadsförsörjningen i 
Stockholmsområdet. Andra kommuner måste nu visa sitt solidariska ansvar när det gäller 
bostadsbyggandet. 
 
Den planerade utbyggnaden var 600 bostäder per år, nu föreslår man 1000 per år. 
Sverigedemokraterna hade redan i ingångsläget en betydligt lägre byggnadskvot. Vi anser att 
en ytterligare ökning inte är försvarbart. 
 
Med hänvisning till ovanstående samt till vår flerårsplan yrkar vi avslag till det liggande 
förslaget och yrkar istället på att kommunens bostadsförsörjningsplan innehåller ett halverat 
byggande 
 
 
 
För Sverigedemokraterna Botkyrka 
 
 
 
Östen Granberg   Robert Stenkvist 
   
 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 
 
Ärende 40 Program för bostadsförsörjning (KS/2016:245) 

 
Vi vill framhålla att det föreslagna programmet för bostadsförsörjning till stora delar är 
mycket bra. Vi delar de ambitioner och visioner som programmet utmålar. 
 
Mycket av det som framläggs i programmet är sådant som vi moderater har drivit under 
längre tid. Det är förstås glädjande att det har fått genomslag i 
bostadsförsörjningsprogrammet. 
 
Vi tänker på sådant som att möjliggöra för fler villor i miljonprogramsområdena. En 
delad syn på fler områden med blandade upplåtelseformer som någonting bra. Ett 
tydligt exempel på det senare är planeringen för fler hyresrätter i Tullinge och fler 
bostadsrätter i Fittja C och på Albyberget. 
 
Ambitionen att åstadkomma en större variation i de olika kommundelarna, sett till 
utformning av hus och liknande, är även det något som vi har lyft fram under en längre 
tid. Det uttalade målet att förtätning huvudsakligen bör ske i kollektivtrafiknära lägen 
och där man kan dra nytta av redan befintlig infrastruktur, är helt i linje med vår politik. 
 
Botkyrkabyggen är mycket riktigt en nyckelaktör, inte minst i att producera nya 
hyresrätter och boenden med rimliga kostnadsnivåer. Vi vill dock skicka med att 
bolaget även fortsättningsvis bör ha handlingsfriheten att avyttra delar av beståndet, för 
att på så vis finansiera nyproduktionen av bostäder. 
 
Fler hyresrätter är viktigt, inte minst för de ungdomar som behöver en första bostad, 
eller den ensamstående föräldern i offentlig sektor, som har svårt att få låna till en 
bostadsrätt. Men fler hyresrätter behöver inte samtidigt inte stå i strid med fler bostäder 
i ägd form – vilket också framgår i bostadsförsörjningsprogrammet. 
 
Vi välkomnar vidare att majoriteten öppnar upp för fler boendeformer för äldre, som 
exempelvis trygghetsboenden, en fråga som när vi började driva den, möttes av skepsis 
och ointresse från majoritetens sida. Det är en boendeform som är ett bra alternativ för 
exempelvis det äldre paret, som vill flytta från sin villa. Det kommunen kan göra för att 
skapa flyttkedjor, bör man också göra. 

 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson 
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§ 51 
Revidering av riktlinjer för ekonomiskt bistånd 
(KS/2016:131) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige antar förslaget till revidering av riktlinjer för ekono-
miskt bistånd.  
 
Reservation  
Samtliga ledamöter för (M) och (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för egna yrkanden.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 41 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Den 30 november 2004 beslutade socialnämnden om riktlinjer för ekono-
miskt bistånd i Botkyrka kommun. Kommunfullmäktige har vid flera till-
fällen, senast 26 mars 2015, reviderat riktlinjerna. Socialförvaltningen har 
nu tagit fram ett förslag till ytterligare en revidering. 
 
Regeringen har beslutat att upphäva paragrafen för fritidspeng i social-
tjänstlagen (2001:453) och istället höja riksnormen i försörjningsstödet. Be-
slutet innebär att riksnormen i försörjningsstödet, från och med 1 januari 
2016, höjs. Normen höjs med 100 kronor per månad för barn i åldrarna 0-6 
år och 250 kronor per månad för barn i åldrarna 7-18 år samt hemmavarande 
skolungdomar i åldern 19-20. Det innebär att de, i det fall de har försörj-
ningsstöd i ett helt år, får samma belopp i höjning som maximalt kunde be-
talas ut i fritidspeng, det vill säga 3 000 kronor per år.  
Socialnämnden föreslår att, förutom den normhöjning som regeringen beslu-
tat, föra in en möjlighet att bevilja fritidspeng på upp till 1500 kronor per 
barn (0-18 år) och år. Detta skulle förbättra möjligheterna för barn i eko-
nomiskt utsatta familjer att delta i organiserade fritidsaktiviteter i samma ut-
sträckning som andra barn. Hushållet ska vid ansökan ha försörjningsstöd 
och ha haft detta under minst sex månader den senaste tolvmånaderspe-
rioden. Fritidspengen kan beviljas en gång per år med max 1 500 kronor per 
barn och ungdom. Beslutet fattas enligt 4 kapitlet 2 § SoL.  

Socialnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 23.  

Yrkanden 
Mats Einarsson (V) och Robert Rasmussen (S) yrkar bifall till kommun-
styrelsens förslag. 

Yngve R K Jönsson (M), Jimmy Baker (M) och Kia Hjelte (M) lämnar ett 
ändringsyrkande, bilaga. 

Östen Granberg (SD) yrkar bifall till ändringsyrkandet.  
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Propositionsordning  
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot 
ändringsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   

 
 
 



 
Sid 1 (2) 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 
 
Ärende 41 Revidering av riktlinjer för ekonomiskt bistånd (KS/2016:131) 

 
När en person är i ett tillfälligt behov av försörjningsstöd är det rimligt att denne 
garanteras en skälig livsnivå. Försörjningsstöd/ekonomiskt bistånd ska dock som regel 
inte vara någonting annat än temporärt – dvs. ett tillfälligt stöd. Utgångspunkten är att 
så gott som alla med arbetsförmåga ska komma i arbete och egen försörjning så fort 
som möjligt. I detta ligger alltid även ett eget ansvar för individen själv att förbättra sin 
egen situation och så snabbt som möjligt bli en del av det reguljära arbetslivet.  
 
Vad som nu ska betraktas som ”skäliga kostnader” för en rimlig livsnivå är reglerat i 
lagen. Det som nu ligger utöver riksnormen finns också reglerat i lagen, men även i de 
riktlinjer som vi har att ta ställning till idag. Utbetalandet av försörjningsstöd utöver 
norm måste alltid präglas av en restriktiv grundhållning. 
 
I förarbetena till lagen går det att utläsa att försörjningsstödsnivån ska vara i paritet med 
vad en förvärvsarbetande låginkomsttagare har råd med. Detta är en viktig princip för 
oss att det alltid ska löna sig att arbeta. Det är exempelvis inte rimligt att det ska löna sig 
mer att erhålla försörjningsstöd än att exempelvis arbeta för ”lägstalön”/ingångslön. Vi 
anser vidare att det därför finns skäl att titta närmare på riktlinjerna och undersöka hur 
vi kan koppla tydliga krav på återbetalning till flera av insatserna som görs idag. 
  
Vi har sedan länge även föreslagit att se över hur man skulle kunna koppla ett krav på 
motprestation till utbetalandet av försörjningsstöd. Detta då vi vet att alla mår bättre om 
man får någonting meningsfullt att syssla med, om så bara några timmar per dag, samt 
att man blir del av ett socialt sammanhang och behåller en närmare kontakt med hur det 
är att förvärvsarbeta. Detta är även något som stärker den enskildes självkänsla och 
möjligheter att bli mer anställningsbar. 
 
Den som är arbetslös och får försörjningsstöd måste givetvis få en ordnad hjälp i att ex. 
kunna söka ett jobb och så fort det är möjligt kunna klara sin egen försörjning. 
Försörjningsstödet, som helhet betraktat, ska vara en väg för den enskilde att få de 
redskapen som behövs för att kunna ta ansvar för sitt eget liv. 
 
Vi moderater anser att det, i en viss utsträckning, kan vara rimligt att återinföra 
fritidspengen inom riktlinjerna för ekonomiskt bistånd. 
 
Då riksnormen har höjts förväntas barnfamiljerna som uppbär ekonomiskt bistånd själva 
kunna visa ansvar och fördela pengar till sina barns fritidsaktiviteter. Detta menar 
uppenbarligen den styrande majoriteten och förvaltningen att dessa familjer inte klarar 
av.  
 



 
Sid 2 (2) 

Vi vill, av flera skäl, införa begränsningar i det som majoriteten föreslår, framför allt för 
att dessa skulle rikta in sig på vår huvudsakliga målgrupp för en ökad grad av idrott och 
hälsa. I åldern 0-5 år erbjuder i princip inga idrottsföreningar någon organiserad 
verksamhet, därför bör den ålderskategorin undantas. I åldern 16-18 år så vet vi, från 
föreningarna själva, att en majoritet av utövarna slutar med den organiserade idrotten. 
De som då fortsätter med idrotten (eller de som har barn under sex år) bör kunna 
finansiera detta genom den höjda riksnormen. 
 
Dessutom bör kravet på att styrka utgifterna med kvitton vara absolut på den som söker 
fritidspengen. Vi befarar att, då Socialtjänsten brottas med såväl ökande 
arbetsbelastning som personalbrist, den upparbetade praxis som tidigare funnits (kring 
kvitton) annars riskerar att på sikt urholkas eller helt avvecklas. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 
 
att i förslaget till revidering av riktlinjerna lägga till villkoren att samtliga ansökta 

fritidspengar alltid ska kunna styrkas med kvitton, samt 
 
att den nya fritidspengen begränsas till att gälla för åldrarna 6-15 år. 
 
 
Jimmy Baker  
 
Kia Hjelte 
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§ 52 
Överenskommelse om fastighetsreglering med Fastighets 
AB Tullinge Centrum angående Tullinge idéhus 
(KS/2016:114) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ärendet utgår.  
 
Ärendet 
Fullmäktiges ordförande föreslår fullmäktige att besluta att ärendet ska utgå. 
 
Propositionsordning  
Kommunfullmäktiges ordförande ställer ordförandeförslaget under propo-
sition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget.   
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§ 53 
Samarbetsavtal med Vattenfall för ledningar i allmän 
platsmark (KS/2016:142) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige godkänner samarbetsavtal med Vattenfall för  
ledningar i allmän platsmark. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 43 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Vattenfall och kommunen har arbetat fram ett förslag till samarbetsavtal 
som är liknande för flertalet kommuner rörande bestämmelser om bibe-
hållande, förnyelse, nyläggning, underhåll och flytt av ledningar med mera. 
Dessa ledningar ska regleras genom markupplåtelseavtal enligt bilaga och 
samverkan med samarbetsavtalet. Detta för att skapa en effektivare hand-
läggning när ledningar behöver tillkomma, underhållas eller flyttas.  
 
Ur samarbetsavtalet framgår att de befintliga ledningar och anordningar som 
omfattades av det tidigare markavtalet mellan parterna inte omfattas av detta 
avtal. För dessa ska fortsatt förhandling ske i syfte att träffa en överens-
kommelse. Samarbetsavtalet avser alltså ledningar som tillkommit efter att 
det tidigare avtalet sagts upp samt framtida ledningar.  
Innan samarbetsavtalet har undertecknats upplåter kommunen som mark-
ägare genom tillfälliga nyttjanderättsavtal utrymme för nya ledningar och 
anordningar. Dessa ska efter att samarbetsavtalet undertecknats, omvandlas 
till markupplåtelseavtal och regleras i enlighet med samarbetsavtalet.  

Intrångsersättning för upplåtet utrymme inom allmän platsmark regleras i 
stort genom en angiven ersättning av kronor per löpmeter schakt med påslag 
för Vattenfalls policy beträffande frivillighetspåslag samt lägsta belopp.  

Det föreslagna samarbetsavtalet reglerar också kostnadsfördelningen vid 
flytt av befintliga ledningar och grundar sig i hur gamla ledningarna är. 
Kortfattat så anges att desto äldre de berörda ledningarna är som ska flyttas, 
desto mer betalar Vattenfall av kostnaderna för flytten och vise versa. 

När kommunen planerar större grävningsarbete eller vattenfall planerar 
schaktningsarbete ska den andra parten erbjudas möjlighet för samförlägg-
ning, tillsyn, service och underhåll av egna anläggningar. Underrättelse om 
dessa planerade arbeten ska normalt ske vid samordningsmöten vilka ska 
hållas kontinuerligt. 

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-16, § 54.  
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 54  
Slutrapport - Stenbron 1 (KS/2016:143) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige godkänner slutrapport för Stenbron 1.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 44 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Selstor Property Alpha AB kom in med en begäran om planändring i maj 
2008 där man ville ändra befintlig detaljplan för fastigheten Stenbron 1 i  
Eriksbergs industriområde, i syfte att kunna bygga en anläggning för för-
rådsuthyrning. Ett samarbetsavtal och ett ramavtal slöts sommaren 2010. 
Fastigheten ägdes av Svenska Shell AB men såldes till Selstor när plan-
ändringen realiserats. Selstor har bytt namn till Pelican Self Storage.  
 
Det ekonomiska utfallet är i princip lika med budget (- 5 000 kr) och detalj-
planen vann laga kraft den 12 april 2012.  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-16, § 55.  
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 55 
Revidering av riktlinjer för områdesutveckling 
(KS/2015:173) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslaget till reviderade riktlinjer för områ-
desutveckling i Botkyrka. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 45 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Områdesutvecklingen i Botkyrka justeras ständigt med utgångspunkt från en 
föränderlig verklighet i våra stadsdelar. De nuvarande riktlinjerna för områ-
desgrupperna är från 2012 och behöver uppdateras för att fungera som 
struktur för områdesutvecklingen i Botkyrka 
De uppdateringar som föreslås är:  

• Att riktlinjerna omfattar områdesutvecklingen som helhet och inte en-
bart områdesgrupper.  

• Att områdesutvecklarens roll uppdateras för att bättre motsvara den fak-
tiska arbetsprocessen i områdesutvecklingen. 

• Att alla förvaltningar föreslås vara representerade i områdesgrupperna.  
• Att ny årscykel för områdesgrupperna införs för att bättre integrera om-

rådesarbetet med kommunens övergripande styrsystem. Den årliga ana-
lysen flyttas från maj till början av året.  

• Nya riktlinjer för områdesgruppernas utvecklingspengar integreras i 
riktlinjerna för områdesutveckling.  

 
Demokratiberedningen har behandlat ärendet 2016-02-12, § 5.  
 
Yrkande 
Mats Einarsson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 56  
Justerade riktlinjer för markanvisningar (KS/2015:793) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige fastställer föreslagna justeringar i riktlinjer för  
markanvisningar.  
 
Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 46 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen har den 2 november 2015 (KS/2015:694) uppdragit åt 
kommunledningsförvaltningen att senast den 31 december 2015 återkomma 
med förslag på justerade riktlinjer för markanvisningar och exploateringsav-
tal som en konsekvens av nya reglementen för kommunstyrelsen och sam-
hällsbyggnadsnämnden.  
 
Kommunledningsförvaltningen finner inga skäl att justera riktlinjerna för 
exploateringsavtal då dessa inte utpekar någon nämnd eller förvaltning. Vad 
gäller riktlinjer för markanvisningar föreslås följande justeringar mot bak-
grund av att samhällsbyggnadsnämnden enligt de nya reglementena ansvarar 
för och samordnar platsutveckling och detaljplanering i den omfattning som 
kommunens utveckling kräver.  
 
”Kommunstyrelsen” byts ut mot ”samhällsbyggnadsnämnden” och ”kom-
munledningsförvaltningen” byts ut mot ”samhällsbyggnadsförvaltningen” 
på samtliga ställen i reglementet med undantag för:  
 
§ 4 Beslutsgång i samband med markanvisning, Direkt markanvisning när 
detaljplan tas fram, p. 2 – ”Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt sam-
hällsbyggnadsnämnden att starta detaljplanearbete.” byts ut mot ”Samhälls-
byggnadsnämnden startar detaljplanearbete.”  
 
§ 4 Beslutsgång i samband med markanvisning, Markanvisningstävling när 
detaljplan ska tas fram, p. 2 – ”Kommunstyrelsen beslutar om tilldelning av 
markanvisningen och ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram 
detaljplan.” byts ut mot ”Samhällsbyggnadsnämnden beslutar om tilldelning 
av markanvisningen och tar fram detaljplan.” 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2016-02-17, § 3.  
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 57 
Upplev Botkyrka AB - Avtal 2016 (KS/2016:120) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige godkänner avtalet mellan Botkyrka kommun och Upp-
lev Botkyrka AB. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 47 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Den 30 november 2015 beslutade kommunstyrelsen i ärendet ”Uppföljning 
av översyn Upplev Botkyrka AB (KS/2015:818)”. Beslutet innebar bland 
annat att kommunstyrelsen gav kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
ta fram ett nytt uppdragsavtal för 2016 i likhet med 2015 års uppdragsavtal. 
Kommunledningsförvaltningen har tillsammans med Upplev Botkyrka AB 
upprättat ett förslag till avtal mellan kommunen och bolaget som i allt vä-
sentligt överensstämmer med avtalet för åren 2014 och 2015.  
 
Detta avtal föreslås endast gälla för ett år, istället för två år som i det före-
gående avtalet. Anledningen är att kommunstyrelsen även gav kommunled-
ningsförvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag på nya ägardirektiv 
och ett uppdragsavtal för år 2017. Dessutom gavs kommunledningsförvalt-
ningen i uppdrag att ta fram en ny modell för sammanhållen koncernstyr-
ning för hela Botkyrka kommun samt att genomföra ett visionsarbete för 
Subtopia och Lida i samråd med bolaget.   
Uppdragsersättningen till bolaget för 2016 uppgår till 24 534 000 kronor. I 
detta ingår en uppräkning med 2 procent jämfört med 2015 vilket motsvarar 
nämndernas pris- och lönekompensation.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-01-07.  

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 
Jimmy Baker (M), Stina Lundgren (M) och Yngve RK Jönsson (M) lämnar 
ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 
 
Ärende 47 Upplev Botkyrka AB - Avtal 2016 (KS/2016:120) 

 
Upplev Botkyrka AB är ett av kommunen helägt bolag och en mötesplats för 
upplevelser, idéer och affärer. Bolaget ska vara en partner för kreatörer, entreprenörer, 
företag och organisationer som vill etablera och utveckla verksamheter i Botkyrka och 
Stockholmsregionen. 
 
Den moderata inriktningen är att bolaget, så länge det ägs av kommunen, ska arbeta för 
att minska sitt beroende av ekonomiskt stöd från kommunen och successivt öka sina 
externa intäkter. Självklart ska kommunen betala för de verksamheter som Botkyrkas 
medborgare åtnjuter och som idag är kostnadsfria att nyttja. Fler externa företag måste 
få möjlighet att utföra verksamheterna i framtiden.  
 
Vi vill att en beräkning av goodwillvärdet för UBAB genomförs av extern expertis. 
Detta är dock någonting som aktivt har motarbetats av den styrande majoriteten 
S+V+MP, som inte verkar vilja få svart på vitt vad upplevelsesatsningen genererar för 
mervärden till kommunen. Kommunalpolitiker och kommunala tjänstemän ska inte, 
som grundprincip och med skattemedel, driva bolag i sektorer där privata aktörer redan 
har åstadkommit en fungerande marknad. 
 
Precis som med exempelvis Stiftelsen Sveriges invandrarinstitut och Museum har vi 
som ambition att successivt kunna trappa ner de årliga, fasta anslagen från kommunen. 
 
Vi ser ett problem med att kommunen envisas med att skriva ettårsavtal. Vill man uppnå 
stabilitet i en verksamhet bör som regel längre avtal skrivas, på förslagsvis två eller tre 
år. Vidare bör dessa avtal kopplas till uppdaterade ägardirektiv där även ekonomin bör 
vara en del (och en gradvis nedjustering borde finnas med där), samt en del andra mål.  
 
Tills sist ifrågasätter vi att kommunen återigen skriver fram ett förslag på avtal under 
kvartal två för något som skall gälla från den första januari 2016, det borde ju ha skrivas 
fram kvartal tre eller som allra senast kvartal fyra 2015. 

 
 
Jimmy Baker 
Kia Hjelte 
Stina Lundgren 
Yngve RK Jönsson 
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§ 58 
Ägardirektiv för Södertörns Energi AB 2016-2018 
(KS/2016:130) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige godkänner förslaget till nya ägardirektiv för Söder-
törns Energi AB. 
 
Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 48 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Södertörns Energi AB ägs till hälften vardera av Botkyrka och Huddinge 
kommun. Ägardirektiven tillsammans med bolagsordningen är styrelsens 
och VD:s instruktion för hur bolaget och dess dotterbolag ska drivas. Nuva-
rande ägardirektiv är antagna av kommunfullmäktige 2013. 
 
Förslaget till nya ägardirektiv är utarbetat av kommunledningsförvaltningen 
i samarbete med Huddinge kommun och har stämts av med Södertörns 
Energi AB. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-02-26.  

Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 

 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 25[48] 
Kommunfullmäktige   

2016-03-31 

§ 59
Unga vuxna i Storvreten (KS/2016:122) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige ger kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att ut-

reda möjligheterna att skapa en verksamhet för unga vuxna i Storvre-
ten. Detta bör ske i samverkan med arbetsmarknads- och vuxenutbild-
ningsnämnden. Arbetet ska återrapporteras till kommunfullmäktige 
hösten 2016 inför beslut om mål och budget för 2017. 

2. Kommunfullmäktige ger arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämn-
den i uppdrag att under 2016 säkerställa stabilare förutsättningar för de
ungdomsambassadörer som har anlitats, avseende kontorslokal med
mera, i Storvreten. Nämnden ska i första hand finansiera detta inom
ram. I andra hand ska nämnden återkomma med förslag som finansie-
ras inom ramen för kommunstyrelsens medel till förfogande.

Reservationer 
Samtliga ledamöter för (M), (TUP) och (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna avslagsyrkanden.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 49 lämnat ett förslag till beslut. 

Storvreten har en ung befolkning. Här finns en stor grupp unga vuxna som 
varken arbetar eller studerar. Jämfört med hela kommunen har Storvreten 
den högsta andelen unga vuxna som varken arbetar eller studerar. Under 
förra hösten genomfördes försök med några träffar för att få kontakt med de 
unga vuxna i området. Mycket tack vare arbetet av tre ungdomsambassadö-
rer med lokal förankring blev försöket väldigt lyckat. Alla inblandade ser 
det som oerhört viktigt att man fortsätter arbetet med målgruppen. 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-01-13.  

Yrkanden 
Robert Aslan (S), Ronnie Andersson (V), Ali Khalil (MP), Diana  
Hildingsson (S), Marit Strand Pettersen (V), Stig Bjernerup (L) och 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Robert Stenkvist (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag och bifall 
till Östen Granbergs (SD) avslagsyrkande. 

Jimmy Baker (M) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag, bilaga. 

Anders Thorén (TUP) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag, bilaga. 

Östen Granberg (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag, bilaga. 
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot av-
slagsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 



Sid 1 (2) 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2016-03-07 

Ärende 49 Unga vuxna i Storvreten (KS/2016:122) 

Alltför många människor känner sig otrygga i sitt eget bostadsområde när de är ute och 
promenerar, går och handlar eller besöker släkt och vänner. Vi moderater vill inte att 
Botkyrka ska vara känd som en otrygg kommun, där bilar brinner, poliser får stenar och 
handgranater kastade mot sig, bomber som briserar i föreningslokaler och där drive-by 
skjutning sker på bensinmacken. Den styrande majoriteten S+V+MP måste ta ett större 
ansvar för att tryggheten ska öka i kommunen.  

Kommunen ska ha en tydlig roll som samordnare i det arbetet. Det handlar om 
information i skolan och på fritidsgårdar. Det handlar om att få fler vuxna att vara ute på 
kvällar och skollov, satsningar på nattvandrare och fler fältassistenter ute bland 
ungdomarna. Men också ett bättre samarbete mellan skola, socialförvaltning, 
föreningar, polis med flera. 

Vi vill se över möjligheten att, i kommunal regi, helt enkelt anställa trygghetsvärdar 
som arbetar mycket tätt med såväl polis som socialtjänst och som är ute kvällar och 
helger på olika platser i vår kommun, där ideella krafter eller de rättsvårdande 
myndigheterna inte förmår bringa trygghet eller upprätthålla den kontinuitet som 
eftersträvas. 

Det är tydligt att vi har olika uppfattningar om vilka åtgärder som krävs för att bidra till 
"det tryggare samhället” - medan partierna till vänster i allt väsentligt har mer av en 
omhändertagande-syn där samhället ska ha förståelse för förövares ”svåra uppväxt”, 
strukturella diskriminering eller socioekonomiska faktorer vill vi istället se tydligare 
individuellt ansvarsutkrävande med eget ansvar och att samhället kan och ska bidra med 
möjligheter. Vi är exempelvis, generellt, ytterst tveksamma till att kommunen skulle 
anlita/anställa f.d. kriminella och f.d. missbrukare att fungera som ”förebilder” för 
ungdomar, eller till att arbeta som nattvandrare, trygghetsvärdar och liknande.  

Vi är även tveksamma till att kommunen anställer eller anlitar kända politiska 
extremister, oavsett om dessa återfinns till höger eller vänster på den politiska skalan. 
Detta sänder, enligt oss, fel signaler till ungdomarna. Förebilderna för ungdomarna 
borde snarare eftersökas i näringslivet, inom sjukvården, inom räddningstjänsten, 
polisen, etc. 

Moderaterna ser olika åtaganden för de som är under nitton år och de som är över nitton 
år. För den senare gruppen, nitton år och uppåt, ser vi det som viktigast att åtgärder sätts 
in, samt verksamheter för att förverkliga detta finns på plats, för att få in dem i antingen 
studier eller någon form av meningsfull sysselsättning. 



Sid 2 (2) 

Sommarskola, Komvux och särskilda arbetsföreberedande insatser via AVUX är 
exempel på åtgärder för att få fler att komma vidare i studier eller få en fot in på 
arbetsmarknaden. De som uppbär försörjningsstöd bör också mötas av kravet på 
motprestation för att få ordning på livet med rutiner och ett positivt socialt 
sammanhang. 

Vi vill därför understryka vikten av att man i processen med att skapa en verksamhet för 
unga vuxna i Storvreten inte tar fram ännu en fritidsgård för i huvudsak myndiga män, 
modellerad efter Ungdomens Hus i Fittja. 
Vi behöver inte fler forum där unga ”hänger” och umgås med varandra och riskerar att 
rekryteras av kriminella. 

Ägnar sig individer i åldergruppen åt rent kriminell verksamhet eller störande 
beteenden, så bör detta ses som en polisiär fråga i första hand. I andra hand vill vi 
framhålla ett ökat samarbete med väktarbolag, uppförandet av fler 
övervakningskameror samt inrättandet av kommunala trygghetsteam. 

Tyvärr verkar ett nytt ”Ungdomens Hus”, tydliggjort efter samtal på oppositionsträffen, 
vara huvudspåret. Detta är ingenting som Moderaterna kan ställa sig bakom. 

Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 

att avslå ordförandeförslaget. 

Jimmy Baker 

Kia Hjelte 



Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	   	  Yrkande	  
2016-03-07	  

Ärende	  49:	   Unga	  vuxna	  i	  Storvreten	  (KS/2016:122)	  

Vi delar den problembeskrivning som framgår av tjänsteskrivelsen. Droger och kriminalitet bidrar 
till ökad otrygghet i området. Men dessa bekymmer kan inte lösas genom att bygga ett nytt 
ungdomens hus eller ”skapa en verksamhet för unga vuxna”. Personer som ständigt söker sig till 
dessa platser löper risk att komma i kontakt med kriminella personer.  

Kommunledningen måste istället ta ett större ansvar för tryggheten. Ungdomar som är på glid 
behöver uppmuntras till skola, yrkesförberedande insatser och strukturerade fritidsaktiviteter som 
sport och föreningsverksamhet. För att komma till rätta med de kriminella gängen krävs insatser 
som delvis ligger utanför kommunens ansvar, exempelvis en mer synlig polis. Det måste sluta 
daltas med kriminella ungdomsgäng. Där folk är rädda och känner otrygghet ska polisen vara, en 
närvarande polis gör skillnad.  

Vidare anges i tjänsteskrivelsen att det finns tydliga enklaver i kommunen som hindrar våra 
ungdomar att ta del av verksamheter i andra kommundelar. Denna situation är naturlig i en stor och 
geografiskt spretig kommun. I en mastodontkommun som Botkyrka är det ofrånkomligt att olika 
löst ihopkopplade delar lever sitt eget liv, var och en för sig.  

För några år sedan presenterades en rapport som visade att Salem är landets tryggaste kommun att 
bo i. Kommunstyrelsens ordförande i Salem, Lennart Kalderén, framhöll då nyckelordet "nära". I 
Salem är det nära mellan medborgare och myndighet, en närhet i sociala relationer, lätt att lära 
känna bekanta och grannar. Med nära relationer kommer också ett större ansvarstagande. Och 
gemensamt för alla de kommuner som låg högt på trygghetslistan var att det var medelstora 
kommuner som t ex Öckerö, Lomma och Nykvarn.  

Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 
att avslå ordförandeförslaget. 

Anders	  Thorén	  (TUP) 



Yrkande

Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 2016-03-07 

Ärende 49 Unga vuxna i Storvreten (KS/2016:122) 

Sverigedemokraterna anser att känna trygghet när man vistas i det området man bor i är en 
grundläggande byggsten i folkhemstanken. Botkyrka kommun har i vissa bostadsområden 
problem med just detta. Sverigedemokraterna ser inte kommunstyrelsens förslag som något 
som skulle förbättra Storvretens problem, detta då vi sett liknande projekt där de positiva 
resultaten varit svåra att utläsa. Vi skulle hellre se konkreta trygghetssatsningar som t.ex. 
kameraövervakning i dessa utsatta områden (något vi tidigare motionerat om). Dessa 
ungdomar behöver komma i arbete eller studera, ytterligare en fritidsgårdssatsning i 
kommunen tror inte vi är rätt sätt att sysselsätta dessa ungdomar. 

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi avslag till förslaget 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

Östen Granberg 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 27[48] 
Kommunfullmäktige   

2016-03-31 

§ 60
Återrapportering - Förutsättningarna för elproduktion ge-
nom solcellspark (KS/2015:856) 
Beslut 
Kommunfullmäktige betraktar uppdrag 2014-06-17 § 113, som fullgjort. 

Kommunfullmäktige ger tekniska nämnden i uppdrag att i samarbete med 
miljö- och hälsoskyddsnämnden utarbeta en plan i syfte att installera sol-
cellsanläggningar på kommunens egna fastigheter upp till den nivå som är 
lämplig ur ekonomisk synpunkt. 

Kommunstyrelsens beslut i ärendet: 

Kommunstyrelsen godkänner utredningen. 

Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att inom ar-
betet med utvecklingen av Brunnaområdet föra in ambitionerna om solcells-
anläggningar, samt genom ägarträffar med Södra Portenbolaget föra fram 
kommunens ambition om solenergi. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 50 lämnat ett förslag till beslut. 

I kommunens flerårsplan 2015-2018 framgår att kommunstyrelsen ska ut-
reda och redovisa förutsättningarna för elproduktion genom solcellspark i 
Botkyrka. Inriktningen bör vara en anläggning som ska ägas och drivas i 
samarbete med privata aktörer och enskilda privatpersoner. 

Kommunledningsförvaltningen har haft i uppdrag att utreda frågan. Miljö-
enheten har gjort utredningen som biläggs. 
Utredningen visar att förutsättningar för solenergi i kommunen bedöms som 
goda. En renodlad solcellspark tar mycket mark i anspråk i relation till 
mängden el som produceras. Tänkbara områden för en solcellspark i Bot-
kyrka kommun är i motorvägsstråket norr om E4/E20.  Här är dock konkur-
rensen med andra behov och exploateringsmöjligheter stor. Utredningen fö-
respråkar därför att ambitionen om en renodlad solcellspark bör övergå till 
produktion av solenergi på tak och fasader.  

Utredningen föreslår att fortsatt utveckling av Brunnaområdet och Södra 
Porten tar med ambitionerna om stora synliga anläggningar med solpaneler 
på fastigheterna i motorvägsstråket.  

Utredningen rekommenderar att tydliga mål och riktlinjer inrättas samt att 
en handlingsplan utarbetas för att konkretisera det fortsatta arbetet med det 
egna fastighetsbeståndet. Miljö- och hälsoskyddsnämnden och tekniska 
nämnden kommer att arbeta vidare med den frågan inom ramen för klimat-
arbetet.  

Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2016-02-17, § 5. 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  28[48] 
Kommunfullmäktige   

 2016-03-31   
 

Yrkande  
Elisabeth Nobuoka Nordin (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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Kommunfullmäktige   

 2016-03-31   
 

§ 61  
Återrapportering - Förutsättningarna för egen, av kommu-
nen ägd, vindkraft (KS/2015:855) 
Beslut  
Kommunfullmäktige betraktar uppdrag 2014-06-17, § 113 som fullgjort.  
 
Kommunstyrelsens beslut i ärendet: 
  
Kommunstyrelsen godkänner utredningen. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 51 lämnat ett förslag till beslut. 
 
I kommunens flerårsplan 2015-2018 framgår att kommunstyrelsen ska ut-
reda och redovisa förutsättningarna för egen, av kommunen ägd, vindkraft. 
Kommunledningsförvaltningen har haft i uppdrag att utreda frågan.  
 
Slutsatserna och rekommendationerna av utredningen är: 
 
Kommunen kan indirekt, utan ägande av vindkraftverk, vara med och på-
verka utvecklingen av Sveriges vindkraft genom att köpa ursprungsmärkt el 
från vindkraft och på så sätt uppnå samma miljönytta, utan att investera mil-
jonbelopp i eget vindkraftverk. 
En investering i vindkraft, genom ett direkt ägande, är en betydande ekono-
misk satsning. I dagsläget är elpriset lågt vilket ger en dålig lönsamhet. Det 
finns inget som tyder på att elpriserna framöver kommer att stiga markant. 
Flera kommuners ekonomiska kalkyler gällande investering i vindkraft 
skulle inte få lönsamhet utan subventioner som skattebefrielse och elcertifi-
kat. Enligt regeringens budgetförslag om energiskatt kommer el från vind-
kraft omfattas av energiskatt från och med 1 juli 2016. Noggrannare under-
sökning av kostnader behöver analyseras ytterligare om kommunen beslutar 
att gå vidare i processen. 

Investering i vindkraft bör beaktas med hänsyn till att kommunen idag köper 
förnybar el som är märkt Bra Miljöval. Detta innebär, förutom att elen är 
förnybar, att krav även ställs på att energiproduktionen är hållbar, som till 
exempel att vattendrag inte torrläggs samt att vindkraftverk placeras i lämp-
liga områden. 

Efter att ha tagit del av miljöenhetens utredning är kommunledningsförvalt-
ningens samlade bedömning att kommunen inte bör äga och driva egna 
vindkraftverk. 

Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2016-02-17, § 4.  

Yrkande  
Elisabeth Nobuoka Nordin (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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Kommunfullmäktige   

 2016-03-31   
 

§ 62 
Reglemente för ersättning till förtroendevalda – ändring  
(KS/2016:106) 
Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer föreslagna ändringar i reglementet för  
ersättning till förtroendevalda. 
 
Reglementet gäller från och med 2016-01-01. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 52 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige fastställer varje år eller vid behov en uppdatering av 
reglementet för ersättning till förtroendevalda.  
 
Förutom förändringar gällande arvodesbeloppen i bilaga 1 till reglementet, 
som är uppdaterade utifrån prisbasbeloppet, föreslås följande ändringar: 

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor har upphört och ersatts med ar-
betsgruppen för funktionshinderfrågor. Med anledning av detta föreslås föl-
jande ändringar: 

Reglementet bör i § 1 ha följande lydelse (föreslagen ändring understruken): 

§ 1 
Reglementet gäller för ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige, kom-
munstyrelsen och kommunens övriga nämnder samt i beredningar, utskott, 
råd, kommittéer, arbetsgrupper och dialogforum som tillsatts av fullmäktige, 
kommunstyrelsen, demokratiberedningen eller annan nämnd. 

Reglementet bör i § 15 ha följande lydelse (föreslagen ändring understru-
ken): 

§ 15 
Intressentföreträdare i arbetsgruppen för funktionshinderfrågor och kommu-
nala pensionärsrådet får sammanträdesersättning enligt samma bestämmel-
ser som kommunalt förtroendevalda. Om en intressentföreträdare även utses 
till vice ordförande i arbetsgruppen eller rådet ska årsarvode betalas enligt 
samma bestämmelser som gäller för kommunalt förtroendevalda. 

I samband med dessa ändringar behöver även bilaga 1 till reglementet kom-
pletteras med nivån på ordförandearvode (föreslagen ändring understruken): 

 Prisbas-          Belopp i 
Ordförandearvoden     belopp/år     2016 års nivå 

Arbetsgruppen för funktionshinderfrågor 0,20  8 900 

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 63 
Svar på medborgarförslag: Bygg ut bryggan vid Uttransjön 
för att avlasta Möllebadet (KS/2014:635) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 53 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige mottog 2014-11-27, § 42, ett medborgarförslag från 
Jessica Borg: Bygg ut bryggan vid Uttransjön för att avlasta Möllebadet. Då 
det under sommartid är många människor som badar vid Möllebadet, före-
slås att bryggan vid Uttransjön byggs ut samt att en brygga på andra sidan 
sjön inrättas. Detta för att minska folktätheten på Möllebadet och skapa en 
mer avkopplande miljö.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2015-03-23, § 22.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-05-19, § 136.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2015-09-14. 
 
Motivering 
Vi i den politiska kommunledningen vill först och främst tacka dig som för-
slagsställare för att du lämnat ett medborgarförslag och för att du är aktiv i 
utvecklingen av kommunen och vårt samhälle. Vi arbetar mycket med med-
borgarinflytande i olika former: genom demokratiberedningen, medborgar-
dialoger, dialogforum, områdesutvecklare med mera. Men en av de viktig-
aste källorna till förslag och idéer är Botkyrkaborna själva! Att enskilda per-
soner i Botkyrka kan komma med förslag på förändringar och förbättringar 
är en viktig del av vår lokala demokrati.  
 
Förslagsställaren tar upp en god idé och en viktig fråga som i grunden hand-
lar om hur vi ska få god tillgång till våra natursköna områden i Botkyrka 
och i detta fall tillgång till bad i våra fina sjöar. Den rödgröna kommunled-
ningen tycker det är viktigt att våra naturområden ska vara lättillgängliga. 
Visionen är att Botkyrka ska vara en kontrastrik plats med allt från stad, till 
landsbyggd, till natursköna områden. I det arbetet ligger att utveckla exem-
pelvis tillgängligheten till våra sjöar och bad. 
 
Den föreslagna platsen är dock inte optimal för en större mängd besökare, 
då det ökar risken för trängsel och framkomlighetsproblem på Strandvägen.  
 
Yrkanden 
Robert Aslan (S) och Stig Bjernerup (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
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Propositionsordning  
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 64 
Svar på motion: Kulturupplevelser och social samvaro i 
hemtjänsten (M) (KS/2015:85) 
Beslut  
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (M), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden.  

Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 54 lämnat ett förslag till beslut. 

Kia Hjelte (M) och Carl Baker (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-01-29, § 19, lämnat en motion: Kulturupplevelser och social 
samvaro i hemtjänsten. Motionärerna ser ett problem med personer som får 
avslag på sin ansökan om plats på ett vård- och omsorgsboende i Botkyrka. 
Dessa personer får en utökad hemtjänst för att klara vardagen, men motion-
ärerna ser brister på möjligheten till social samvaro och kulturupplevelser 
och ställer sig frågande till hur värdig dessa personers vardag är.  
 
Med anledning av det föreslås att vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag 
att utreda möjligheterna att utöka åtagandena i hemtjänsten för de svårast 
sjuka och för de som inte orkar ta sig till daglig verksamhet, med möjlighet 
till kulturupplevelser och social samvaro. Samt, att man ser över i vilken 
form och på vilket sätt detta skulle kunna ske.  

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2015-05-12, § 35.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-02-09. 

Motivering 
Motionärerna tar upp vikten av en social samvaro och kulturupplevelser 
inom hemtjänsten. Med andra ord mervärden som hemtjänsten kan bidra 
med och förgylla vardagen med. Den rödgröna kommunledningen håller 
med om vikten av att hemtjänsten ska bidra med en social samvaro samt 
vara en del i att man får kulturupplevelser. Detta handlar i grunden om att 
hemtjänsten ska hålla en hög kvalité, något som den rödgröna kommunled-
ningen jobbar mycket med. 

Vård- och omsorgsförvaltningen hänvisar till idag redan befintliga möjlig-
heter och befintliga samarbeten som är till för att förstärka den sociala sam-
varon och möjligheter till kulturupplevelser. Dessa samarbeten vill vi se 
fördjupas, snarare än att nämnden tar större åtaganden. 

Yrkanden  
Tuva Lund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kia Hjelte (M) och Aram El Khoury (KD) yrkar bifall till motionen. 
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Propositionsordning  
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 65 

Svar på motion: GPS i snöröjningen (M), (KD) (KS/2015:91) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservationer 
Samtliga ledamöter för (M), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden.  

Ärendet  
Kommunstyrelsen har 2016-03-07 § 55 lämnat ett förslag till beslut. 

Jimmy Baker (M) och Stefan Dayne (KD) har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2015-01-29, § 19, lämnat en motion: GPS i snöröjningen. 
Motionärerna ser flera fördelar med en GPS-baserad snöröjning, bland annat 
får kommunen, i sitt system, koll på vilka gator som behöver snöröjas samt 
med vilken intensitet det ska ske. Det innebär även en möjlighet för beställa-
ren att hålla koll på när, hur ofta, vid vilka tider samt av vilka entreprenörer 
snöröjning har utförts. Motionärerna förespråkar även ett införande kopplat 
till vad som kallas jämställd snöröjning, där gångbanor till och från kollek-
tivtrafik och förskolor/skolor prioriteras istället för att snöröja bilvägar först. 
Motionärerna föreslår att samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att 
utreda hur en GPS-baserad snöröjning skulle kunna införas i hela Botkyrka.  

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2015-11-10, § 360.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-02-09.  

Motivering  
Motionärerna tar upp viktiga frågor om hur snöröjningen ska ske på ett jäm-
ställt sätt och hur kommunen ska kunna följa upp den. Snöplogning har tra-
ditionellt sett i första hand riktats mot biltrafikanter. Idag är det dock viktigt 
att framkomligheten gäller såväl gående, cyklister, rullstolsburna som bil-
trafikanter. Därför bör snöröjningen ske jämställt och kommunen bör kunna 
ha uppsyn över den. 

Därför har man idag med i upphandlingar i samhällsbyggnadsnämnden att 
alla plogfordon ska ha GPS. Därav anser vi motionen som besvarad.  

Yrkanden  
Jimmy Baker (M), Stefan Dayne (KD) och Lars Johansson (L) yrkar bifall 
till motionen.  
 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning   
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.    



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  38[48] 
Kommunfullmäktige   

 2016-03-31   
 

 

§ 66 

Anmälningsärenden (KS/2016:23) 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Nya sammanräkningar från Länsstyrelsen för kommunfullmäktige 
 
Daniel Njuguna (S) är ny ersättare efter Hanan Abdulmasih (S) 
 
Svar på medborgarförslag 
 
Infartsparkering Tumba station, KS/2014:563  
Beslut: besvarat  
 
Ändring av beslutet gällande Malmtorpsvägens utformning och kommunin-
vånarnas inflytande, KS/2014:688  
Beslut: besvarat 
 
Justera ljussignaler vid korsningen Katrinebergsvägen och Körsbärsvägen, 
KS/2014:690  
Beslut: besvarat 
 
Skapa samråd om Malmtorpsvägens utformning, KS/2014:698  
Beslut: besvarat 
 
Bygg övergångsställen vid Albyvägen 7 och vid bushållsplatsen Alhags-
vägen, KS/2015:290  
Beslut: besvarat 
 
Sätt upp en strålkastare med rörelsedetektor i Kyrkbacken i Tullinge, 
KS/2015:294  
Beslut: avslag 
 
Sätt upp mer hållbara staket eller justera befintliga i Kyrkbacken i Tullinge, 
KS/2015:295 
Beslut: bifall 
 
Säkerhet för gående och lekande barn vid Gårdsvägen-Önnemovägen, 
KS/2015:375 
Beslut: bifall 
 
Utveckla lekplatsen vid Klockarevägen i Vårsta, KS/2015:378  
Beslut: besvarat 
 
Fartsänkande lösningar i Tullinge, KS/2015:460  
Beslut: besvarat 
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Skyltning och farthinder för hastighetssänkning, KS/2015:462  
Beslut: besvarat 
 
Skyltning för att hitta rätt adress i Fittja, KS/2015:463  
Beslut: bifall 
 
Uppför hinder i gångtunneln under Tomtbergavägen, KS/2015:475 
Beslut: besvarat 
 
Grafittimåla gångtunnlarna i Fittja, Slagsta och Hallunda, KS/2015:538 
Beslut: avslag 
 
Gångväg eller trappgång upp till Fittjas återvinningscentral, KS/2015:539 
Beslut: besvarat 
 
Bevara delar av buskage och ungskog utmed E4 och Slagstavägen kring 
Slagstaavfarten, KS/2015:540  
Beslut: besvarat 
 
Kommunen borde hjälpa Alby Fejm att hitta bra lokaler, KS/2015:553 
Beslut: avslag 
 
Putsa gymnastiksalen i samma puts som Eklidsskolan, KS/2015:554 
Beslut: avslag 
 
Nolltolerans mot klotter, KS/2015:555  
Beslut: besvarat 
 
Reparera väg/stig som finns mellan Tullinge Hantverksby och Björnkulla, 
KS/2015:557  
Beslut: bifall 
 
Sätt upp basketkorgar vid lekplatsen på Tullingeberg, KS/2015:558 
Beslut: avstyrker/bifall 
 
Sätt upp övervakningskameror vid cykelstället, Tullinge station, Kvälls-
vägen, KS/2015:564  
Beslut: besvarat 
 
Bygg farthinder på Munkhättevägen i Tumba, KS/2015:598  
Beslut: avslår 
 
Installera ledstång vid trappan till utsikten Strandvägen – Solvägen, 
KS/2015:602  
Beslut: bifall 
 
Soptunnor istället för återvinningsstationer, KS/2015:603 
Beslut: avisat 
 
Gör ett övergångsställe på Kanslivägen i Tullinge, KS/2015:605  
Beslut: bifall 
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Bygg trottoar och övergångsställe på Tomtbergavägen, KS/2015:608  
Beslut: besvarat 
 
Bygg ett kulturhus med mötesplats i Tullinge, KS/2015:664 
Beslut: tillstyrkt 
 
Översyn av de olika ämnenas lektionstid på musikskolan, KS/2015:683 
Beslut: avslag  
 
Markera gång- och cykelbanan på Nibblevägen, KS/2015:689 
Beslut: besvarat 
 
Inrätta läxläsning på fritidshem, KS/2015:693  
Beslut: avstyrkt 
 
Bättre parkeringsplats i Tumba, KS/2015:711 
Beslut: besvarat 
 
Ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen och lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade   
 
- § 25/16 Socialnämnden jämte tjänsteskrivelse avseende kvartal 4, 2015, 
dnr KS/2016:165 
 
- Vård- och omsorgsförvaltningen – två tjänsteskrivelser avseende kvartal 4, 
dnr KS/2016:196 
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§ 67 

Avsägelser och fyllnadsval (KS/2016:25) 

Följande avsägelser har inkommit: 
 

Ewa Fährlin (L), suppleant i Hågelbyparken AB 
 

Ewa Fährlin (L), suppleant i Upplev Botkyrka AB 
 

Yrsa Sporre Rasmussen (V), ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
 

Sergius Himmelving (SD), ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
 

Per Ahlin (SD), ersättare i samhällsbyggnadsnämnden 
 

Claes Waern (KD), suppleant i Upplev Botkyrka AB 
 

Claes Waern (KD), suppleant i Hågelbyparken AB  
 

 
Kommunfullmäktige förrättar följande fyllnadsval: 
 
DIALOGFORUM FITTJA t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Lielya Sagnia (L) 

 
Lena Wiström (L)  

 
HÅGELBYPARKEN AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Ewa Fährlin (L) 

 
Owe Lavin (L) 

 
UPPLEV BOTKYRKA AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Ewa Fährlin (L) 

 
Owe Lavin (L) 

 
SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Sergius Himmelving (SD) 

 
Per Ahlin (SD) 

 
SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Per Ahlin (SD) 

 
Sergius Himmelving (SD) 
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HÅGELBYPARKEN AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Claes Waern (KD) 

 
Bo Claesson (KD) 

 
UPPLEV BOTKYRKA AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Claes Waern (KD) 

 
Bo Claesson (KD) 

 
KULTUR- OCH FRITIDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Harmit Kaur (MP) 
 
Suheer Abdulwahab Sherif (MP) 

 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 
MÄLARDALSRÅDET t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Katarina Berggren (S) 

 
KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Katarina Berggren (S) 
 
KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Jill Melinder (S) 
 
MILJÖ- OCH HÄLSKOSKYDDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Anders Gustafzon (S) 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN 
t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Hanan Abdulmasih (S)  
 
SÖDERENERGI AB t o m 2019-06-30 
Vice ordförande och ledamot efter Anders Arneson (S) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Michael Hansen (TUP) 
 
AB ALFÅGELN t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mohamed Benmakhlouf (MP) 
 
AB BOTKYRKABYGGEN t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mohamed Benmakhlouf (MP) 
 
BOTKYRKABYGGEN HOLDING AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mohamed Benmakhlouf (MP) 

 
FÖRBANDET 2 AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mohamed Benmakhlouf (MP) 
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SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Yrsa Sporre Rasmussen (V)  
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§ 68 
Nya medborgarförslag (KS/2016:44) 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för beslut: 
 
Förslag om att avlasta biltrafiken mellan Tullinge och Tumba vid rusnings-
trafik, KS/2016:84 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Förslag om en ny simhall i Riksten med tillhörande gym, KS/2016:92 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut 
 
Förslag om museum om Botkyrkas historia vid Alby gård, KS/2016:103 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut 
 
Förslag om flera farthinder på Vattravägen, KS/2016:104 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Det behövs en hundrastgård i Uttran, KS/2016:105 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Inför fler allmänna papperskorgar med eventuellt gratis bajspåsar för hundar 
i Riksten och en allmän hundrastgård, KS/2016:112 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Förslag om att bygga en hundrastgård vid Kassmyravä-
gen/Båtsmannabacken, KS/2016:113 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Förslag om busshållplats nära Rikstens skola, KS/2016:117 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut 
 
Förslag om att få ekologisk mat i skolor, KS/2016:118 
Överlåts till utbildningsnämnden för beslut 
 
Anställ fler skräpplockare, KS/2016:123 
Överlåts till tekniska nämnden för beslut 
 
Datorer till alla elever i Botkyrkas skolor, KS/2016:125 
Överlåts till utbildningsnämnden för beslut 
 
Bättre kvalitet på skolmaten, KS/2016:127 
Överlåts till utbildningsnämnden för beslut 
 
Anlägg konstgräs på grusplanen vid Kvarnhagsskolan, KS/2016:222 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut 
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Ärendet 
Kommunfullmäktige bestämmer vilket politiskt organ som ska besluta om 
medborgarförslag. Enligt fullmäktiges arbetsordning får fullmäktige över-
låta till en nämnd, men inte kommunstyrelsen, att slutligt besluta i ett ärende 
som har väckts genom medborgarförslag. 
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§ 69 

Ny interpellation 
 
Beslut 
Interpellationen överlämnas till kommunstyrelsens ordförande för  
besvarande vid kommande kommunfullmäktigesammanträde.  
 
Sammanfattning 
Följande interpellation ställs: 
 
Till kommunstyrelsens ordförande: 
- Utvecklingen i Hallunda-Norsborg (S), dnr KS/2016:262 
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§ 70 
Nya motioner (KS/2016:43) 
 
Beslut 
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Följande motioner väcks: 
 
Bygg småhus med flera lägenheter (L), KS/2016:207 
 
Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och sociala företag (L), 
KS/2016:208 
 
Myndighetspost (C), KS/2016:251 
   
_____   
_____   
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§ 71 
Enkla frågor  
Inga enkla frågor har inkommit. 
 
  



Botkyrka kommun 
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Namn Parti Närvaro Tid Ersättare 

Inger Ros S 05:43:23 

15:49 - 
16:16 
17:25 - 
22:42 

  

Mattias 
Gökinan S 05:42:19 

15:49 - 
16:16 
17:26 - 
22:42 

  

Anders 
Byrsenius M 05:48:13 

15:52 - 
16:16 
17:17 - 
22:42 

  

Gabriel Melki S 05:51:23 

15:49 - 
16:16 
17:17 - 
22:42 

  

Serkan Köse S 00:23:35 15:52 - 
16:16 

Jean-Pierre Zune S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Youbert Aziz S 05:35:24 

15:52 - 
16:16 
17:30 - 
22:42 

  

Maria Gawell 
Skog S 00:23:52 15:52 - 

16:16 

Stefan Leiding S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Lars Schou S 05:58:05 

15:52 - 
16:16 
17:07 - 
22:42 

  

Ebba Östlin S 00:24:30 

15:52 - 
16:16 
16:16 - 
16:17 

Inga-Lill Strömqvist S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 
48, 63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 
59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Jens Sjöström S 00:23:53 15:52 - 
16:16 

Berit Larsson S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 63, 
48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 60, 
61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Arzu Alan S 05:45:54 
15:52 - 
16:16 
17:20 - 

  



22:42 

Thomas Vakili S 00:23:54 15:52 - 
16:16 

Björn Pettersson S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Tuva Lund S 05:47:00 

15:52 - 
16:16 
17:19 - 
22:42 

  

Christina Zedell S 00:23:55 15:52 - 
16:16 

Carina Olsen S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 63, 
48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 60, 
61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Robert Aslan S 05:47:02 

15:52 - 
16:16 
17:19 - 
22:42 

  

Diana 
Hildingsson S 06:01:37 

15:52 - 
16:16 
17:04 - 
22:42 

  

Adnan Issa S 05:43:07 

15:52 - 
16:16 
17:22 - 
22:42 

  

Juliana Lahdou 
Nahrin S 04:22:39 

15:52 - 
16:16 
18:43 - 
22:42 

Yasemin Ergül S § 44, 43, 44, 44 

Bo Johansson S 06:04:40 

15:52 - 
16:16 
17:01 - 
22:42 

  

Bim Eriksson S 00:23:56 15:52 - 
16:16 

Daniel Njuguna S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Olle Westberg S 05:53:26 

15:52 - 
16:16 
17:12 - 
22:42 

  

Taina Virta S 05:57:50 

15:52 - 
16:16 
17:08 - 
22:42 

  

Robert 
Rasmussen S 05:59:50 15:52 - 

16:16   



17:06 - 
22:42 

Maria Mendoza S 05:51:52 

15:52 - 
16:16 
17:14 - 
22:42 

  

Jimmy Baker M 05:39:57 

15:52 - 
16:16 
17:26 - 
22:42 

  

Gül Alci M 05:40:42 

15:52 - 
16:16 
17:25 - 
22:42 

  

Kia Hjelte M 06:02:52 

15:52 - 
16:16 
17:03 - 
22:42 

  

Stina Lundgren M 00:23:58 15:52 - 
16:16 

Björn Lagerstedt M § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Yngve R K 
Jönsson M 05:59:31 

15:52 - 
16:16 
17:06 - 
22:42 

  

Carl Baker M 05:41:22 

15:52 - 
16:16 
17:24 - 
22:42 

  

Andrei Ignat M 05:42:17 

15:47 - 
15:48 
15:49 - 
16:16 
17:26 - 
22:42 

  

Therese 
Hellichius M 04:06:50 

15:52 - 
16:16 
17:24 - 
21:07 

Ufuk Sen M § 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Ellen Nilsson M 05:44:31 

15:52 - 
16:16 
17:21 - 
22:42 

  

Deniz Bulduk MP 05:40:20 15:52 - 
16:16   



17:25 - 
22:42 

Ali Khalil MP 05:42:41 

15:52 - 
16:16 
17:23 - 
22:42 

  

Aydan Sedef-
Özkan MP 00:24:00 15:52 - 

16:16 
Kevin Kors MP § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 63, 
48, 49, 50, 51 

Yosra Yasmin 
Sherif MP 05:52:37 

15:52 - 
16:16 
17:13 - 
22:42 

  

Dan Gahnström MP 02:32:36 

15:52 - 
16:16 
17:32 - 
19:41 
19:41 - 
19:41 

Leif Hedström MP § 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 
58, 59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 
70, 71 

Elisabeth 
Nobuoka 
Nordin 

MP 05:35:41 

15:52 - 
16:16 
17:30 - 
22:42 

  

Embla Holmlid 
Kolenda MP 00:24:01 15:52 - 

16:16 

Mohammed Benmakhlouf MP § 44, 43, 44, 44, 45, 
46, 47, 48, 63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 
57, 58, 59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 
69, 70, 71 

Anders Thorén TUP 05:34:26 

15:52 - 
16:16 
17:31 - 
22:42 

  

Therese Lind TUP 00:24:02 15:52 - 
16:16 

Camilla Jägemalm TUP § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 
47, 48, 63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 
58, 59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 
70, 71 

Carl 
Widercrantz TUP 05:39:02 

15:52 - 
16:16 
17:27 - 
22:42 

  

Pierre 
Blankenburg TUP 06:02:18 

15:52 - 
16:16 
17:03 - 
22:42 

  

Elizabeth 
Bushby TUP 00:24:01 15:52 - 

16:16   



Robert 
Stenkvist SD 06:00:04 

15:52 - 
16:16 
17:06 - 
22:42 

  

Östen Granberg SD 06:03:58 

15:52 - 
16:16 
17:02 - 
22:42 

  

Karl-Otto 
Hultström - 05:58:56 

15:52 - 
16:16 
17:07 - 
22:42 

  

Sebastian 
Lindqvist SD 00:24:02 15:52 - 

16:16 

Sergius Peter Himmelving SD § 44, 43, 44, 44, 45, 
46, 47, 48, 63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 
57, 58, 59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 
69, 70, 71 

Helen Spaak SD 05:33:54 

15:52 - 
16:16 
17:07 - 
22:17 

  

Mats Einarsson V 05:43:19 

15:52 - 
16:16 
17:22 - 
22:42 

  

Bekir Uzunel V 05:51:59 

15:52 - 
16:16 
17:14 - 
22:42 

  

Nooshi 
Dadgostar V 00:24:03 15:52 - 

16:16 

Marit Strand Pettersen V § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 
47, 48, 63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 
58, 59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 
70, 71 

Ronnie 
Andersson V 05:49:21 

15:52 - 
16:16 
17:16 - 
22:42 

  

Pia Carlsson V 05:51:01 

15:52 - 
16:16 
17:15 - 
22:42 

  

Aram El 
Khoury KD 05:45:13 

15:52 - 
16:16 
17:21 - 
22:42 

  

Yusuf Aydin KD 05:34:29 15:52 -   



16:16 
17:31 - 
22:42 

Stefan Dayne KD 05:54:03 

15:52 - 
16:16 
17:12 - 
22:42 

  

Stig Bjernerup L 05:34:37 

15:52 - 
16:16 
17:31 - 
22:42 

  

Lars Johansson L 06:03:31 

15:52 - 
16:16 
17:02 - 
22:42 

  

Robert Steffens C 05:49:35 

15:52 - 
16:16 
17:16 - 
22:42 
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Namn Parti Närvaro Tid Ersatte 

Jean-Pierre Zune S 05:39:20 

15:52 - 
16:16 
17:26 - 
22:42 

Serkan Köse S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Stefan Leiding S 05:44:00 

15:52 - 
16:16 
17:22 - 
22:42 

Maria Gawell Skog S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 
48, 63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 
59, 60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 
71 

Inga-Lill 
Strömqvist S 05:55:52 

15:47 - 
16:16 
17:15 - 
22:42 

Ebba Östlin S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 63, 
48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 60, 
61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Emanuel 
Ksiazkiewicz S 04:29:03 

15:52 - 
16:16 
18:37 - 
22:42 

  

Berit Larsson S 05:56:49 

15:52 - 
16:16 
17:09 - 
22:42 

Jens Sjöström S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Björn Pettersson S 05:51:12 

15:52 - 
16:16 
17:15 - 
22:42 

Thomas Vakili S § 44, 43, 44, 44, 45, 46, 47, 48, 
63, 48, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 
60, 61, 62, 63, 64, 65, 66, 67, 68, 68, 69, 70, 71 

Shafqat Khatana S 00:24:08 15:52 - 
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